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Usikker på nye AUF-leirer
C AUF-lederen: Ingen skal føle press for å dra på sommerleir på Utøya
Det er ikke sikkert det
blir flere sommerleirer
på Utøya. Flere AUF-
ere er usikre på om de
orker å dra tilbake.

WENCHE FUGLEHAUG

– Når det gjelder fremtidige
sommerleirer, har vi ennå ikke
fått nok tid til å tenke gjennom
det. Men for oss blir det viktig i
den prosessen å lytte til syns-
punkter internt i organisasjo-
nen og på fagpersonell. Vårt mål
er å lage et tilbud som gjør at alle
føler seg inkludert, sier Eskil Pe-
dersen.

Klokken er 09.00 lørdag 23. ju-
li. En sterkt preget AUF-leder
holder pressekonferanse på
Sundvollen. Hovedbudskapet er
klart: Han forsikrer at AUF skal
tilbake på Utøya etter tragedien.
Noe annet er et knefall for ter-
roristen. Siden er «å ta Utøya til-
bake» blitt et mantra.

Nå åpner Eskil Pedersen for å
diskutere om det var riktig å
komme med dette utsagnet kort
tid etter massakren da alle invol-
verte fortsatt var i en sjokkfase.

– I dagene etter massakren på
Utøya var det viktig for AUF å
være tydelig på at vi som organi-
sasjon skulle ta Utøya tilbake.

Gjerningspersonen skulle ikke
få lov til å ta fra oss noe av det
flotteste Utøya symboliserer: po-
litikk samhold og vennskap, sier
han.

Frykter retur. Flere AUF-ere
har anonymt henvendt seg til Af-
tenposten for å uttrykke sin
frykt og redsel for å dra på nye
sommerleirer til Utøya. De tør
ikke snakke åpnet om temaet
fordi de er redde for ikke å finne

sin plass i AUF lenger, siden
Utøya nærmest er et symbol på
ungdomsorganisasjonen.

– Hva tenker du om det?
– Vi i ledelsen har hele veien

kommunisert at alle er like gode
AUF-ere, uansett om de drar til-
bake til Utøya eller ikke. Vi me-
ner det ville være feil av AUF
som organisasjon ikke å ta tilba-
ke øya, men som enkeltpersoner
er vi forskjellige, og vi skal gjøre
det verdifullt og innholdsrikt å

være med i AUF, uansett om man
vil tilbake eller ikke. Ingen skal
føle et press for å dra til Utøya, si-
er Pedersen.

Ikke samsvar. Tine Jensen,
forsker og psykolog ved Norsk
kunnskapssenter om vold og
traumatisk stress, sier det er vik-
tig at ungdommene må gjøre si-
ne egne vurderinger.

– Det er viktig å skille mellom
den offentlig retorikken rundt

Terrorangrepene
Kl. 15.26: En bombe går av ved Regjerings/
kvartalet i Oslo sentrum.

Kl. 17.26: Nordre Buskerud politidistrikt registre-
rer den første meldingen om skyting på AUFs
sommerleir på Utøya.
Kl. 18.27: Politiet pågriper Anders Behring Breivik.
Han har erkjent at han sto bak ugjerningene.
77 mennesker mistet livet i terrorangrepene.
Les flere av Aftenpostens saker om terrorangre-
pene på ap.no/22juli

fakta

temaet, det vil si mer demokrati,
ta øya tilbake osv., og det som er
psykologisk nyttig for den enkel-
te. De to tingene behøver ikke å
samsvare, sier hun.

Adrian Pracon (21), fylkesleder
i AUF Telemark, ble skutt i skul-
deren, men overlevde terroren
på Utøya. Han har vært åpen om
sin historie og om sin frykt for å
reise tilbake til Utøya neste som-
mer.

– Jeg er ikke direkte redd eller
utrygg, men tenker på om jeg vil
klare å sove og slappe av der. Jeg
tror de fleste av oss vil være vel-
dig preget av det som skjedde,
det vil for alltid være et lokk der,
sier Adrian.

Minnesmerke. I den første ti-
den etter terroren var han helt
sikker på at han aldri ville delta
på noen Utøya-sommerleir
igjen.

– Jeg så for meg Utøya som et
minnesmerke for alle som ble
drept fremfor en ny sommerleir.
Etter hvert som jeg har reflektert
over dette, klarer jeg ikke ta et
helt klart standpunkt. Jeg vet
ikke hva jeg vil gjøre i juli 2012,
jeg vil se tiden an. Gjernings-
mannen skal ikke ta fra oss øya,
det er like sikkert som at ingen
av oss må føle det som noe press
å dra dit i fremtiden.

wenche.fuglehaug@aftenposten.no

Pressen fikk gå i land på Utøya mandag. FOTO: CARL MARTIN NORDBY
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Tips
Aftenposten:

Innbrudd i container ved gården på Åsta
C Politiet etterforsker
et innbrudd i sin egen
container med utstyr
som står innenfor
sperringene på går-
den Anders Behring
Breivik leide på Åsta.
Politiet har derfor hatt
kriminalteknikere på
stedet for å sikre spor,
blant annet har de
tatt fingeravtrykk på
containeren, skriver
Dagbladet.

– Det er ikke tatt
store verdier. Det er
snakk om noe be-
skyttelsesutstyr, som
vernebriller og den type ting, sier pressesjef Unni Grøndal i Oslo
politidistrikt. Politiet opplyser at det ikke har vært innbrudd andre
steder på gården, som har vært under døgnkontinuerlig vakthold
etter 22. juli. (NTB)

Noen har brutt seg inn i en politi-container ved
den leide gården på Åsta. FOTO: JO E. BRENDEN/SCANPIX

LES I DAG
Større bevissthet
om vern av dyrket
mark, tror land-
bruksministeren.
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